

22 名民主派立法會議員對港大第五輪民意調查結果的回應 (新聞稿)

由 22 名民主派立法會議員委託香港大學民意研究計劃所進行的 2012 年雙普選方案調查，22 名議員的回應如下：

從民調所見，經過五輪的調查，在行政長官選舉模式方面，泛民的方案與上一輪的支持度一樣，繼續獲得 56% 市民的支持。而在立法會選舉模式方面，較上一輪升了 2 個百分點，已經獲得了 50% 市民的支持，是過去五輪調查中最高的。

就何時舉行行政長官及立法會普選方面，港大民研計劃沿用以來的提問方法，結果支持在 2012 年或以前實施的，仍錄得 51% 及 64% 的市民支持。另外，也有 57% 的市民同意香港有足夠條件進行普選。

對於基本法第 45 條中的「民主程序」，是次民調也清楚反映了市民希望見到的是一個真正民主的選舉（84% 認為重要），希望所有市民支持的候選人全部可以參選（77% 認為重要），希望選舉是符合國際社會公認的民主提名程序（75% 認為重要），以及只有不足一半人認為中央政府不接受的候選人不能參選（47% 認為此條件重要，也有 35% 市民認為不重要）。

由於是次調查沒有採用政制發展綠皮書所建議的提問方式，因此，市民支持普選及要求有一個真正民主的選舉非常清晰。正如我們在上一輪的調查指出，綠皮書的內容令市民感到混淆，當測試市民的意見時，數據出現了一些不一致的地方。

是次調查結果是非常清晰的，政府應該尊重市民的意見，考慮採納由 22 名泛民主派議員提出的政改方案，讓 2012 年的雙普選成為一個真正民主的選舉。

22 名民主派立法會議員

何俊仁、李柱銘、李永達、李華明、李卓人、李國麟、余若薇、吳靄儀、梁家傑、涂謹申、郭家麒、馮檢基、單仲偕、張文光、張超雄、湯家驊、劉千石、劉慧卿、楊森、鄭家富、鄭經翰、譚香文
2007 年 8 月 13 日

In response to the 5th round survey of HKU POP by 22 pan-democrats
(Press Release)

With the findings of the 5th round survey, conducted by the HKU, the 22 pan-democrats have following responses:

In this round survey shows that 56% of the interviewees support the model of Chief Executive Election proposed by us, the percentage is the same as the last round. Regarding the model of Legco Election, a support rate of 50% was attained. It is the highest percentage among first five opinion surveys.

The latest survey also shows that 51% said the Chief Executive should be returned by universal suffrage by 2012. Regarding the return of Legislative Councillors by universal suffrage, 64% said it should be implemented on or before 2012. Besides, 57% believes Hong Kong's condition is mature for introducing universal suffrage.

Regarding the terms of "democratic procedures" stated in Article 45 of the Basic Law, this round survey clearly shows that the Hong Kong people want a truly democratic election (84% thinks it is important). They also want to ensure all candidates supported by them can participate in the election. (77% thinks it is important). They also wish to ensure that the nominating procedure complies with internationally-recognized standards (75% thinks it is important). And there is only a certain extent of Hong Kong people want to vet out candidates not accepted by central government. (47% thinks it is important vs 35% thinks it is not important).

Without the error-prone questions suggested by the Green Paper, the message from this survey is very clear that the Hong Kong people support universal suffrage with a truly democratic election. As we stated in the last round survey, the content of Green Paper was very confusing to the people as inconsistency was shown in the data when the views of the interviewees are tested.

The results of this round survey are crystal-clear. We urge the government to respect public opinion and to adopt the models of

political reform made by the 22 pan-democrats, and allow the 2012 universal suffrage to be a genuinely democratic election.

22 pan-democrats

13 Aug 2007